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E M L É K E Z T E T Ő 
a Rejtő Sándor Könny űipari és Környezetmérnöki Kar Kari Tanácsának 

2018. június 20.-án tartott ülésér ől 
 
 
Helye: 103. terem 
Jelen vannak: Lásd a jelenléti íven 
 
Dr. habil Koltai László dékán, a Kari Tanács elnöke köszöntötte a tanácstagokat. 
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita levezető elnök elmondta, hogy a tanácsülésen a 18 szavazati jogú 
tanácstag közül jelen van 12 fő, a tanács határozatképes.  
 
Kimentette magát a szavazati jogú tagok közül Csillagné Kiss Mariann és Szeder András, akik 
egyéb elfoglaltság miatt nem tudnak részt venni. 
 
Dr. habil Koltai László dékáni szavazatát Dr. Borbély Ákosra ruházta át. 
 
Dr. habil Koltai László intézetigazgatói szavazatát Dr. Takács Áronra ruházta át. 
 
Az emlékeztető hitelesítésére Szabó-Zsidai Krisztinát kérte fel. 
 
A Szavazatszámláló Bizottság nem volt. 
 
A Kari Tanács egyhangúlag elfogadta a kiküldött napirendi pontokat. 
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita levezető elnök megköszönte a szót és felkérte a dékán urat, hogy egy 
0. napirendi ponttal nyissa meg a Kari Tanácsot.  
Dékán úr átvette a szót és 0. napirendi pontként elmondta, hogy Dr. Borbély Ákosnak a kutatási 
dékánhelyettesi megbízása június 30.- lejár, így ez az utolsó Kari Tanács, amelyen részt vesz, így 
megköszönte a közel 10 éves munkáját. Dr. Borbély Ákos megköszönte, és sok sikert kívánt Dr 
Takács Áronnak.  
 
Továbbá köszöntötte Dr. Zoller Vilmos tanár urat a 65. születésnapja alkalmából és megköszönte a 
munkáját. 
 
1. Új Kari Ügyrend elfogadása 
Bartha Eszter elmondta, hogy az Egyetem szabályzatainak átfogó felülvizsgálata miatt 
szükségessé vált a kari ügyrendek összehangolása azon szabályozó dokumentumokkal, melyek 
érintik, illetve befolyásolják a kar működési feltételeit. 
Az ügyrend felülvizsgálata során, az ISO 9001:2015 folyamatalapú szemlélete alapján, egységes 
működési szabályok kerültek megállapításra, figyelembe véve a kari specifikumokat is. 
A kari ügyrendet a Jogi osztállyal egyeztetve lett összeállítva és véglegesítve, amely dokumentum 
az intranetre is feltöltésre került. 
 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta az új kari Ügyrend elfogadását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
2. Békéscsabai kihelyezett képzés véleményezése 
Dékán úr elmondta, hogy a hallgatói létszám csökkenése miatt tett lépések egyike a békéscsabai 
kihelyezett képzés elindítása is. Békéscsaba tavaly kereste meg intézményünket, januárban 
kezdődtek meg a tárgyalások nyomdaipari illetve minőségirányítási specializációjú könnyűipari 
képzéssel kapcsolatban. Elkészült az előzetes tanterv, a várható hallgatói létszám, amelyet az 
intranetre feltöltöttünk. Kihelyezett képzés formájában székhelyként a Gál Ferenc Főiskola 
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épületében kapnánk néhány termet, az lenne a székhely, de a képzés jelentős része a 
Békéscsabai Szakképzési Centrumban zajlana. Rendkívül fejlett nyomdaipari és műszaki 
felszereltséggel rendelkezik. A képzést csak akkor indítjuk el, ha nyereséges lesz a Karnak. Az 
anyagot a Rektori Tanács tárgyalta és támogatta, a Békéscsabai Közgyűlés is támogatja a képzést 
anyagilag is. 16 céggel kötöttünk szándéknyilatkozatot, akik szintén támogatják anyagilag is a 
képzést. Az Egyetem pedig a hallgató után kapott normatívából finanszírozná ezt a képzést. 
Nappali tagozaton indítanánk duális formában, kb 30 fővel számolunk.  
 
Ehhez kérnék a támogatást, hogy el tudjuk indítani a jogi folyamatot, be tudjuk adni a szakindítási 
kérelmet, a telephelylétesítési kérelmet. kb 2019 júliusában fogjuk látni, hogy hányan jelentkeztek 
és ennek függvényében dől el, hogy indul-e a képzés.  
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a Békéscsabai kihelyezett képzés létrehozását (12 igen, 0 
nem, 0 tartózkodás) 
 
 
3. 2018. júniusi záróvizsga bizottságok elfogadása 
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita elmondta, hogy az idei Záróvizsga Bizottságok összeállításával 
kapcsolatban Dékán úr a szabályzatok alapján határozottan kérte, hogy a bizottságokban 
megfelelő számú külsős tagok illetve csak külsős elnökök vegyenek részt, ezt az intézetek meg is 
oldották. A bizottságok összetétele a táblázatokban olvasható volt. 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a Záróvizsga bizottságok összetételét (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
 
4. A MAB akkredtitációhoz szükséges javított Kari Önér tékelésének véleményezése 
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita elmondja, hogy a Kari önértékelést már egyszer elkészítettük, el is 
fogadtuk a Kari Tanácson, de javításokat kell benne csinálni, ezért kerül újra napirendre. Az 
intranetre feltöltésre került a módosított Kari Önértékelés. 
Dékán úr elmondta, hogy a Szegedi Egyetemen már lezajlott az akkreditáció, így a vezetés onnan 
kért segítséget, lekort, aki átnézi a beadás előtt az anyagokat. A vezetői értekezleten szintén 
tárgyaltuk ezt a kérdést, ahol Dr. Kisfaludy Márta intézetigazgató asszonynak van ehhez a 
napirendi ponthoz kiegészítő javaslata. III/1 ponthoz, lenne egy módosító javaslat, ami 
Terméktervező Intézet tudományos munkájára vonatkozik, illetve III/13. pontban lenne módosító 
javaslata, ami a Terméktervező Intézet nemzetközi kapcsolatait egészítené ki.  
Dr. Kisfaludy Márta ismerteti a módosító javaslatát III/1. ponthoz:  
„Kutatási és tudományos munka tekintetében az Terméktervező Intézet Design és technológia 
kutatócsoport ja, a rá jellemző iparágakhoz kötődő tervezési, konstrukciós, anyagszerkezeti, 
technológiai és szervezési területeken folytat tudományos, és az ezekkel összefüggő aktív 
publikációs tevékenységet. A Semmelweis Egyetem által benyújtott, és elnyert, négyéves 
futamidejű, OTKA pályázatban veszünk részt, három konzorciumi taggal. A kutatási projekt címe: 
A gerinc 3 dimenziós modellezése dinamikus körülmények között. További kutatási területeik az 
oktatás-módszertani fejlesztés, a ruhaipari terméktervezésben alkalmazható 3D szimulációs 
programok oktatásához; funkcionális tulajdonságokkal rendelkező textil és ruházati termékek 
fejlesztése; intelligens textiltermékek fejlesztési lehetőségeinek vizsgálata; a fenntartható fejlődés 
szempontjait figyelembe vevő terméktervezés népszerűsítése a kutatási eredményeket bemutató 
kiállításokkal, öltözék-bemutatókkal. A kutatócsoport mindezzel az egyetem multidiszciplináris 
karakterét erősíti, melyek jótékonyan segítik hallgatóink érdeklődésének felkeltését a korszerű 
fejlesztési prioritások irányába, és példaként szolgál a K+F+I eredmények disszeminációjára.” 
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Az alábbi bekezdést kéri, hogy töröljük: „A Design és technológia kutatócsoport kiállításokkal (pl. 
Design hét, Papp László Sportaréna), divatbemutatókkal (Design hét: Francia Intézet) az egyetem 
multidiszciplináris karakterét erősíti, lehetőségeket biztosít a tudás magas szintű átadására, és 
példával szolgál a K+F+I eredmények disszeminációjára.”  

 
A III/13. ponthoz kéri kiegészítésként az alábbiakat:  
A Project buying 2017 projektet a Saxion University of Applied Sciences-el közösen valósítottuk 
meg. A holland-magyar hallgatók közötti sikeres projekt-kidolgozás után idén ismét folytatjuk az 
együttműködést. Rendszeres oktatói-hallgatói közös programokon, kutatásokban veszünk részt a 
University of Maribor egyetemmel. 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a Kari Önértékelés módosításokkal kiegészített változatát 
(12 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
 
5. A 2017-ben életbe lépett E jel ű képzési programok módosítása  
Bodáné dr. Kendrovics Rita elmondja, hogy a ma ülésen a Környezetmérnök Intézet határidőn túl 
beérkezett E-tanterv módosítását kell elfogadni, amelyek az intranetre feltöltésre kerültek. A többi 
szakon, a Keleti Kar által jelzett, előtanulmány eltörlése, miszerint a törölték a Mikroökonómia tárgy 
előfeltételét a Makroökonómiát. A KIP MSc tantervben a szakfelelős személye változott, valamint 
pontosításra kerültek a Záróvizsga tárgyak.   
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF BSc tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF BSc angol tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KIP BSc tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az KIP MSc tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KÖM BSc tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KÖM BSc angol tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KIP székelyudvarhelyi kihelyezett képzés tanterv 
módosítását (12 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
 
6. Oktatásszervezési feladatok a 2018/19. tanévben  
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita megkéri Dékán urat a napirendi pont bevezetésére. 
Dékán úr elmondja, hogy az egyetem felső vezetése úgy döntött, hogy az oktatók terhelését 
központilag kéri le, emiatt a neptunban át kellett állítani több mindent. Ezentúl a kari rendszergazda 
fogja leszűrni az oktatók terhelését ugyanazzal a módszerrel, amivel a Rektor úr is. A lemaradt C, 
D tanterves hallgatók esetében tantárgyat csak a tantárgyfelelősön keresztül, intézetigazgató 
engedélyével lehet meghirdetni. Ennek az az oka, hogy a karon tartott kurzusoknak több, mint a 
30%-a 10 fő alatti kurzus. Ezeket a hallgatókat meg kell próbálni besorolni az E jelű tanterv 
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tárgyához. Ezeket kapcsolódó kurzusként kell majd meghirdetni egy olyan tárgyhoz, ami legalább 
70%-ban azonos tartalmú. 3/2018.-as rektori utasítás szerint 12 fő alatt nem indíthatunk kurzust, 
csak a dékán engedélyével. Speciális és konzultációs kurzus is csak dékáni engedéllyel indulhat. 
Minden hallgatónak be kell járni órarendi adattal rendelkező órára.  
Külső óraadók számát csökkenteni kell. Először az intézeteknek egyeztetniük kell, hogy hol van 
még szabad kapacitás és átoktatással kell elsősorban megoldani az órák megtartását.  
Stipendiumos órák nem kerülnek be a rendszerbe. 
A szombati órák terhelésére 1,5 szorzó lesz alkalmazva.  
Szeptembertől az oktatóktól fokozottabb fegyelem lesz az elvárás.  
Szabó-Zsidai Krisztina kéri, hogy az ekvivalencia táblákat az elhangzottak alapján minden intézet 
egészítse ki, hogy abszolválni tudják a hallgatókat.  
Bodáné dr. Kendrovics Rita kéri az intézetigazgatókat, hogy töltsék le a honlapról és küldjék el neki 
a kiegészített ekvivalencia táblázatot jövő hét végéig. Neptun előfeltételek megadásával 
kapcsolatban kéri, hogy a rendszergazda által leszűrt és kiküldött hibákat mielőbb javítsák az 
intézetek. A tanulmányi osztály csak úgy tud dolgozni, és csak úgy tudja kiállítani a hallgatók 
számára az igényelt okmányokat, ha az oktatók mindent bevezetnek a neptunba. Többször kérték 
az intézeteket, hogy a szakmai gyakorlatok legyen beírva. Sajnos még mindig vannak 
hiányosságok ezen a téren olyan hallgatóknak, akik jövő héten záróvizsgáznak, így sajnos nem 
tudják abszolválni őket ezért kéri, hogy mielőbb pótolják a hiányosságokat. Gyakorlati jegyek terén 
is vannak hiányosságok. A tanulmányi osztálytól kapott listát e-mailen küldi az intézetigazgatóknak 
és kéri a mielőbbi intézkedést.  
Tájékoztatást ad arról, hogy a mérnökasszisztens képzésre szeptembertől magas létszám várható 
levelező tagozaton, több gyakorlati csoportot kell indítani első évfolyamon, ami főleg a 
Környezetmérnök intézetet érinti matematika, fizika mechanika és elektrotechnika kapcsán. 
Második évfolyamon megindul a képzés a gépész specializáció indul nappali tagozaton, 
környezetvédelem, vízgazdálkodás indul levelező tagozaton, elektrotechnika, elektronika szintén 
levelező tagozaton és indul a nyomda specializáció is. Itt is volt eset, hogy kapcsolódó kurzusokat 
adtunk a hallgatóknak. Másod évfolyam órarendtervezete már ki lett küldve. Az első évfolyamra is 
ki lett dolgozva a javaslat az órarendre, amely ki lesz küldve mai nap.  
Az Egyetem vezetésének döntése alapján a 364. tanterem átkerül az elektronikus tananyagok 
irodájának a gondozásába. Ott fognak kialakítani egy olyan labort, ahol az online 
tananyagfejlesztéshez a videófelvételeket meg tudják csinálni valamint ígéretet kaptunk arra, mert 
ez volt a feltétele a terem átadásának, hogy szeptembertől és Székelyudvarhelyre online működő 
kapcsolatunk legyen. Az ehhez szükséges műszaki feltételek már beszerzésre kerültek, a nyáron 
el fog készülni. Tervben van Salgótarján kiépítése is.  
 
 
7. Nyári szabadságok ütemezése  
Az 1/2018. számú rektori kancellári közös utasítás alapján 2018. július 2. és augusztus 24. közötti 
időszak ügyeleti rendjéről a szervezeti egységek vezetői saját hatáskörben rendelkezhetnek. Ezen 
időszakban 9-13 óra között kell ügyeletet tartani az intézetekben.  
Az előző években már megszokott gyakorlat alapján a szabadságokat idén is elsősorban a nyári 
vagy egyéb tanítási szünetekben kell kiadni. Mivel minden munkavállalót megillet a pihenés, így 
biztosítani kell, hogy 14 napot egybefüggően ki tudjanak venni. A szabadságokat úgy kell kiírni, 
hogy a következő évre átvinni csak folyamatában lehet.  
Kérte, hogy az ügyeleti rendeket, telefonos elérhetőséggel együtt június 28.ig adják le a dékáni 
hivatalba. 
Az elmondottak alapján a vezetőség ügyeleti rendjéről dékáni hivatal ad tájékoztatást. 
 
Dékán úr elmondja, hogy intézetenként két féle ügyeleti rendről beszélünk, az egyik, amit az 
adminisztratív területen dolgozó kollégák látnak el, a másik, ami az intézetigazgatók és 
helyetteseik elérhetőségét tartalmazza, amikor nem tartózkodik külföldön, 1-1,5 órán belül az 
egyetemre be tud érni az érintett személy, ha az szükséges.  
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8. Egyebek  
Dékán úr elmondja, hogy ebben a félévben többször is előfordult, hogy nem keddenként volt a Kari 
Tanács, mert vagy a terem volt foglalt, vagy sok olyan kérdés volt, amelyben szűkös volt a határidő 
így azonnali Kari Tanács határozatot igényelt. A jövőben továbbra is keddenként tervezzük a Kari 
Tanácsot, de kéri a tanács tagok rugalmasságát.  
 
Dr. Kisfaludy Márta javasolja, hogy sürgős esetben alkalmazzuk az elektronikus szavazást. Dékán 
úr tájékoztat, hogy sajnos az elektronikus szavazást egyszer, kivételese esetben tarthatunk, 
egyébként nem engedélyezi a felső vezetés.  
 
Soósné Berecz Márta a patronáló tanár rendszerrel kapcsolatban érdeklődik, hogy a patronáló 
tanárok személye a következő félében változatlan marad-e. Dékán úr elmondja, hogy a 
Médiatechnológiai Intézetben Tamásné dr. Nyitrai E. Cecília nyugdíjba vonul, és helyette Prokai 
Piroska látja el a patronáló tanári feladatokat.  
Soósné Berecz Márta elmondja, hogy a patronáló tanári beszámolókat június 22-ig kell 
megküldeni.  
Bodnáné dr. Kendrovics Rita javasolja, hogy a Kari Tanács úgy zárja a félévet, hogy néhány 
pozitív tapasztalatot osszanak meg egymással. Dékán úr támogatja és azt javasolja, hogy az 
augusztusi közgyűlésen legyen egy ilyen napirendi pont, amelyre az intézetigazgatók jól fel tudnak 
készülni ebben a témában.  
 
 
Megköszönte a munkát és az ülést bezárta. 
 

 
Határozatok 

 
RKK-KT-LXV/34/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az új kari Ügyrend elfogadását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/35/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a Könnyűipari mérnök alapszak békéscsabai kihelyezett 
képzés létrehozását (12 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/36/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a Záróvizsga bizottságok összetételét (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/37/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a Kari Önértékelés módosításokkal kiegészített változatát 
(12 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/38/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF BSc tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/39/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF BSc angol tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/40/2018 
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A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KIP BSc tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/41/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az KIP MSc tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/42/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KÖM BSc tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/43/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KÖM BSc angol tanterv módosítását (12 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXV/44/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KIP székelyudvarhelyi kihelyezett képzés tanterv 
módosítását (12 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 

 
k.m.f.  

 
 
Az emlékeztetőt készítette: Bartha Eszter 
 
Hitelesítette: Szabó-Zsidai Krisztina 


